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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 21. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 14. mája 2024 

(volebné obdobie 2022-2026) 
 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 
jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dámy a páni, milí kolegovia, kolegyne otváram dnešné  

21. rokovaní Rady starostov. Z celkového počtu 22 je prítomných 14 starostov, takže 
konštatujem, že sme uznášaniaschopní. Z dnešného rokovania sa ospravedlnili  
p. starostka Puzderová, p. riaditeľ Čop, p. námestník Gibóda. Vítam medzi nami p. Galla, 
p. Kasterka a zástupcu MČ – KVP p. Matoušeka. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: PhDr. Dominik Babušík a Ing. Anna Súkeníková 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program dnešného rokovania vám bol doručený. Jednak to, 

čo bolo prerokované na MR a prišiel vám link s už úplným znením pozvánky na MZ, 
ktorá je zverejnená. Čiže pôjdeme podľa pozvánky, ktorá je na MZ. Má niekto niečo  
na doplnenie do dnešného programu? Ak nie, dávam hlasovať, aby sme sa riadili týmto 
programom, ktorý vám bol doručený. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 1 -  za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že sa budeme riadiť týmto programom.  

Ak bude všeobecná zhoda, tak prečítam body, o ktorých budeme rokovať samostatne 
a potom v jednom celku en block majetkové body. Takže navrhujem rokovať samostatne 
o bodoch č. 1, č. 2, č. 3, č. 4, č. 6, č. 28 a č. 29. O majetkových bodoch č. 5, č. 7 až 27 by 
sme teda hlasovali spoločne. Je takáto všeobecná zhoda? Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 1 
Materiály prerokované na Mestskej rade v Košiciach dňa 09.05.2024, zaradené  
na najbližšie zasadnutie MZ  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Začneme teda prvým bodom:  
 
1.  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice o poskytovaní sociálnych služieb  

v pôsobnosti územnej samosprávy mesta Košice a určovaní úhrad za ich poskytovanie 
(Nariadenie o úhradách za sociálne služby) 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otváram k tomuto bodu rozpravu. Ja som na MR  
vo všeobecnosti tento bod pochválila, nie to, že sa ceny idú upravovať, ale to, ako je 
spracovaný. Je tam urobená celková analýza, čo sa ide zvyšovať, v akom rozsahu,  
% porovnania s inými mestami, KSK. Samozrejme, navyšujú sa prevádzkové náklady, 
navyšujú sa platy, aby ten štandard bol udržaný a treba počítať s tým, že aj tak, aj keď sa 
tie ceny upravia, tak mesto v rámci sociálnych služieb vždy určitý budget dopláca. Takže 
nie je to na vyrovnanosti. Nech sa páči, pán starosta Vrchota.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Príjemný dobrý deň kolegovia. Ja až tak spokojný 

s tým VZN nie som. Obsahuje niekoľko gramatických chýb, takže to si mohli dať trošku 
záležať, resp. dať pozor na to. Druhá vec je, že sa ráta s tým, že prijímať platby je možné 
len v prípade klientov so stupňom odkázanosti IV a vyššie, ale občas sa nám stane a aj 
z mesta nám poslali do zariadenia opatrovateľskej služby aj klientov so stupňom 
odkázanosti II a III a toto napr. nie je upravené vo VZN. Čiže ak nám takýchto klientov 
pošlú, tak budeme takýchto klientov odmietať. Takže len toľko tomu.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán kontrolór sa hlási, nech sa páči.  
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Dobrý deň prajem. Chcem len upozorniť na jednu dôležitú 

vec, ktorá sa objavuje ako nová vo VZN. Je to záležitosť pravidelnej ročnej valorizácie 
výšky poplatkov. Toto VZN to zavádza. A chcem vám dať do pozornosti ešte ďalšiu vec, 
aj keď to celkom nesúvisí s týmto VZN. Je potrebné čo najskôr urobiť odpočet plnenia 
komunitného plánu, pretože mal by sa robiť 1-krát ročne. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Má ešte niekto nejaký dopyt, otázku?  

Ak nie, uzatváram rozpravu a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov 
odporúča mestskému zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 2 -  za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalším bodom:  
 
2.  Návrh na postup a súčinnosť pri utlmovaní sociálnych služieb v pôsobnosti KSK a rušení 

existujúcich zoznamov žiadateľov o poskytovanie sociálnej služby 
 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tento bod nebol prerokovaný na MR. V stručnosti o čo sa 
jedná. V meste Košice sa nachádzajú zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK, ktoré 
ich prevádzkuje, poskytuje jednotlivé sociálne služby. KSK na základe svojho vlastného 
plánu a povinností, ktoré vyplývajú zo zákona služieb, ktoré chce ďalej rozširovať 
a poskytovať, ide dávať do útlmu služby, ktoré sa týkajú starostlivosti o seniorov, čiže 
domovov dôchodcov. Tí, ktorí sú v týchto zariadeniach tam „dožijú“, ale nových klientov 
nebudú prijímať. Tieto služby pôjdu do útlmu, ale činnosť KSK bude zabezpečovať  
a rozširovať v rámci iného stupňa odkázanosti. Na druhej strane, sú tam nejaké 
poradovníky ľudí, ktorí si tam podali žiadosti a títo tam teda nebudú umiestnení, pretože 
umiestňovanie v týchto zariadeniach je len vtedy, kým sa uvoľní miesto v zariadení. 
Poradovníky sa teda zrušili, pretože KSK tam bude poskytovať tie činnosti, ktoré im 
vyplývajú zo zákona a strategického plánu. Otváram k tomuto bodu rozpravu. Uzatváram 
rozpravu a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému 
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zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 
Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 3 -  za: 12, proti: 0, zdržali sa: 5 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalším bodom:  
 
3.  Návrh zmeny VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na 

vymedzenom území mesta Košice (prepojenie a rozšírenie závorového parkoviska na 
Amfiteátri) 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči, pán 

starosta Vrchota.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ďakujem pekne. Ja by som chcel dať do pléna 2 otázky 

a zaujímal by ma názor kolegov na to, aby sme možno opätovne otvorili tému 
vyhradených parkovacích miest za úhradu. Teda nie len pre ZŤP, ale vo všeobecnosti. 
Pán primátor to aj spomínal v prípade Kováčskej a nejakých 30-tich parkovacích miest, 
ktoré by boli v dražbe. Ja si viem predstaviť vyčleniť nejakých dohromady 2 tis. na celom 
území mesta, za ktoré by sa platila mesačná úhrada 60 EUR, čo by znamenalo ročne  
720 EUR za jedno parkovacie miesto. Ak by to trvalo celý rok, tak by to prinieslo  
do rozpočtu 1,44 mil. EUR. Tak zaujímal by ma názor či by ste boli ochotní niečo také 
podporiť. Druhá téma je parkovanie pre ZŤP. Tie kritériá na udelenie parkovacej značky 
mi prídu prísne. Tak aj na to chcem počuť váš názor. Vďaka.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pán starosta Petrovčik, nech sa páči. 
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ja som si všimol, že sa tam už robia technické 

úpravy. Čiže podľa mňa je postupnosť taká, že počkám, kým sa niečo schváli a potom 
vynakladám finančné prostriedky na úpravu tejto parkovacej plochy. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Ténai, nech sa páči. 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Krásny deň prajem všetkým. Ďakujem veľmi pekne. Som 

veľmi rád, že všetkých trápi parkovanie na Amfiteátri, aj mňa to trápi, aj ma to trápilo 
hlavne, keď tam boli kolotoče. Dohodli sme sa, že na tom spodnom parkovisku, ktoré leží 
na území MČ Staré Mesto a je rampové, už nie sú kolotoče. Už je využívané len  
na parkovanie asi 3 až 5 % denne, ale je potom druhé parkovisko bližšie k Amfiteátru, 
ktoré je v k. ú. Severné mesto a je v MČ Sever. Hľadali sme možnosť ako priniesť viac 
peňazí za čo možno najjednoduchšie riešenie a dospeli sme spoločne s referátom 
parkingu na meste, aby sa tieto 2 parkovacie plochy spojili s jedným závorovým 
systémom. To znamená vjazd bude na to horné parkovisko, ktoré je priamo  
pred Amfiteátrom, nasníma auto a urobí sa jednosmerný prejazd z horného parkoviska  
na dolné parkovisko. Áno, robia sa tam už práce, upravuje sa tam už plocha s tým, že 
prepojí sa to na to spodné parkovisko, kde bude možnosť zaplatiť systém parkovania  
s tým, že je to v súlade s VZN č. 241 a systém parkovania bude taký, že 2 hod. je zadarmo  
a potom sa platí 0,60 EUR, max. 3 EUR-á na deň. Je to aj kvôli tomu, že v tejto lokalite 
je niekoľko inštitúcii, ako je Sociálna poisťovňa, Okresný úrad na Hroncovej a chceme, 
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aby sa zaviedol v tejto lokalite nejaký systém parkovania a plus, aby aj mesto malo z toho 
nejaké príjmy. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pán starosta za vysvetlenie. Uzatváram rozpravu 

v tomto bode a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča 
mestskému zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 4 -  za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalším bodom:  
 
4. Petícia za vy/dobudovanie chodníka na Ukrajinskej ulici  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Mestu Košice 03.04.2024 bola adresovaná petícia 

obyvateľov pod názvom Petícia za vybudovanie chodníka na Ukrajinskej ulici. Obsahom 
petície je požiadavka na vybudovanie chodníka na Ukrajinskej ulici v MČ Krásna v úseku 
od čerpacej stanice. V materiály je presne uvedené čoho sa dožadujú, čo tá komunikácia 
nespĺňa, chýbajú prechody pre chodcov, dopravné značeniam jednoznačné vymedzenie 
možnosti parkovania. Svojim podpisom podporilo 396 osôb prostredníctvom 
elektronického podpisu, 142 podpisov s uvedenou adresou trvalého pobytu a 254  
bez uvedenia adresy. Dokopy petíciu podporilo 1375 osôb z toho 254 bolo bez adresy 
trvalého pobytu. Čiže táto petícia spĺňa všetky náležitosti, aby bola následné predložená 
a prerokovaná v MZ. Pán primátor už na MR a možno aj na finančnej komisii uviedol 
postupy a čo všetko mesto v rámci tejto lokality plánuje realizovať, projektové 
dokumentácie. Pán starosta Tomko, nech sa páči.  

 
p. Tomko, starosta MČ Košice – Krásna: Dobrý deň kolegovia a kolegyne. Áno, jedná sa o ulicu 

v Krásnej, Ukrajinská ulica. Ide o úsek od pumpy po ulicu Pollova. Ja sa snažím riešiť 
od roku 2019, aby sa riešila komplexne celá Ukrajinská ulica. Tento chodník pomôže, je 
tam momentálne chodník, ktorý je z betónových kociek. Tento chodník je potrebný, len 
si myslím, že naším cieľom a silou celej MČ je urobiť rekonštrukciu celej Ukrajinskej 
ulice.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. V dôvodovej správe sa píše, že mesto 

Košice vo februári 2024 pripravilo podklady pre určenie predpokladanej hodnoty zákazky 
a oslovilo niekoľko projekčných spoločností. Na základe ich ponuky bola určená 
predpokladaná hodnota zákazky na celkovú sumu v objeme 425 750 EUR bez DPH. 
Obstarávanie predmetnej projektovej dokumentácie bude možné až po schválení 
programového rozpočtu mesta Košice, v rámci ktorého sú plánované prostriedky  
na predmetnú aktivitu. Pán starosta Ihnát s faktickou, nech sa páči.  

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. 

Tie petície majú význam, tak isto prebieha petícia u nás na výjazd z Americkej triedy  
na Magnezitársku ulicu. Mesto Košice povedalo, že už je to v projekčnom vyhotovení. 
Po polroku ťahali ma za nos a zistil som, že žiadne projekčné vyhotovenie nebolo 
urobené, takže ideme cestou petície tak isto. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Krcho, nech sa páči. 
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p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Tak, 
ako pani predsedníčka spomínala, že predpokladaná hodnota zákazky je 425 tis., ale 
podľa mňa 425 tis. je na projekčnú činnosť. Pretože Ukrajinská je niekoľko miliónová 
zákazka. Čiže projekčná činnosť na celú Ukrajinskú je na úrovni 425 tis. Mesto nezačne, 
lebo je odkázané na rozpočet, ale v rozpočte sú vyčlenené na to peniaze vo výške 120 tis. 
To znamená, aj keď mesto chce, nemá na to finančné prostriedky na takúto projekčnú 
zákazku zadala a začal, pokiaľ sa nezmení suma v rozpočte. Ak je to také dôležité a mesto 
má záujem, tak treba zmeniť tú sumu. Takže ja by som odporúčal, aby pán starosta na to 
tlačil, ako sa len dá.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Tomko sa hlási, nech sa páči. Máš tam nejaké 

spolufinancovanie? 
 
p. Tomko, starosta MČ Košice – Krásna: Ďakujem. Spolufinancovanie nemám, čiže aj tých  

125 tis. a ak sa začne robiť aspoň projektová dokumentácia, aj to je postup. Ale 5 rokov 
sa nerobilo nič. Čiže ja netrvám na tom, že musí byť toho roku 425 tis. Tá suma je len 
odhadovaná, možno to bude 300, možno 400, možno 500 tis.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, s faktickou pán Krcho. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne.  

Tu sa netreba uchlácholiť, že je tam 120 tis., super, aspoň niečo. Pokiaľ nie je finančné 
krytie, nezačne sa nič. Lebo 120 tis. je prvých 100 m? Alebo 200 m? A potom nebude 
pokračovať ďalej? Preto odporúčam nárokovať si a keď je tam reálny záujem, nech tam 
je plná suma na úrovni 400 tis. alebo nech tam nie je ani tých 120 tis. lebo to nikto ani 
nezačne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Hlási sa pán starosta Ténai.  
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ďakujem veľmi pekne. Ja si myslím, že treba ten projekt 

rozhodnúť a ak je tam 120 tis., tak sa aspoň niečo urobí. Tá ulica má pár 100 m, možno 
aj 1 km a predsa dá sa ten chodník urobiť aj etapovito. Schvaľujeme rozpočet na rok 2024, 
kde je nejaký počet peňazí a odsúhlasujeme aj rozpočty ďalších rokov, kde sa to dá tak 
isto nastaviť. A aj tá projektová príprava sa dá urobiť na etapy a tak isto aj realizácia.  
Ja si myslím, že treba tú petíciu zobrať na vedomie, ak sú tam peniaze treba túto činnosť 
rozbehnúť a začať postupne pripravovať aj tie projekty.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Uzatváram rozpravu a dávam hlasovať 

o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu predložený 
materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého návrhu. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 5 -  za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Teraz prejdeme 

na majetkové body:  
 
5.  Prenájom časti pozemkov v k. ú. Myslava na dostavbu chodníka pre MČ Košice - Myslava  

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
7.  Zverenie pozemkov mesta Košice do správy Zoologickej záhrade Košice, 
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8. Zverenie revitalizácie vnútroblokov na území mesta Košice a budovy MMK  
do správy Správe mestskej zelene v Košiciach, 

9. Zmena uznesenia MZ č. 237 zo dňa 12. septembra 2023 v bode 9/ - Prevod voľného  
nebytového priestoru č. – (pôvodne CO kryt) v bytovom dome na ul. Komenského č. 21  
pre 9-tich vlastníkov bytov z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

10. Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 146/2 v k. ú. Nižná Úvrať z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa, 

11. Určenie spôsobu prevodu pozemkov časť parc. C KN č. 588/40 a časť parc. C KN  
č. 588/41 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

12. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Košická Belá pre A. H. a M. H. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa, 

13. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Krásna pre D. F. a I. F. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa, 

14. Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Letná formou zámeny medzi mestom Košice a 
spoločnosťou SHX, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

15. Určenie spôsobu prevodu časti pozemku v k. ú. Nižný Klátov formou priameho predaja, 
16. Určenie spôsobu prevodu časti pozemku v k. ú. Myslava v lokalite Na Kope formou zámeny 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
17. Určenie spôsobu prevodu časti pozemku v k. ú. Myslava v lokalite Myslavskej ulice formou 

zámeny z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
18. Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti, časti pozemku registra C KN č. 8102/1   

v k. ú. Severné Mesto pre Ing. R. T. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
19. Určenie spôsobu prevodu nehnuteľností, častí pozemkov registra C KN č. 8102/1  

a 8099/1 v k. ú. Severné Mesto pre MUDr. P. O. a manželku MUDr. M. O. z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa, 

20. Určenie spôsobu prevodu nehnuteľností, časti pozemku registra C KN č. 8102/1  
v k. ú. Severné Mesto pre J. I. a manželku K. I. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

21. Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Severné Mesto a Terasa medzi mestom Košice 
a Ing. M. K. formou zámeny z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

22. Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné Mesto 
formou odpredaja pre J. K. z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 

23. Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 1385/31 v k. ú. Terasa pod prístavbou 4 
loggií pre vlastníkov bytov a nebytových priestorov bytového domu Rožňavská 2, 

24. Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 1385/32 v k. ú. Terasa pod prístavbou 4 
loggií pre vlastníkov bytov a nebytových priestorov bytového domu Rožňavská 2, 

25. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Krásna pre Š. B. a manželku K. B. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

26. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné Mesto pre A. M. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa, 

27. Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Barca pre Š. Š., V. Z. a I. L. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tieto body boli prerokované na majetkovej komisii. 

Otváram k týmto bodom rozpravu. Pán starosta Krcho, nech sa páči. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Mňa zaujíma bod č. 8 

Zverenie revitalizácie vnútroblokov na území mesta Košice a budovy MMK  
do správy SMsZ v Košiciach. Super, áno, nech si to zoberú, ale keď si to zoberú  
do správy, koľko nás to bude stáť? Mne tu chýba nejaká kalkulácia, pretože predtým to 
bola zelená lúka, kde sa to pokosilo behom hodiny s traktorikom. Teraz sú tam krásne 
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priestory, o ktoré sa treba starať a to už jeden človek s traktorikom neurobí 
a predpokladám, že to všetko je o financiách. Len aby sme sa potom nestreli v septembri, 
októbri a SMsZ nepovie, že potrebujem 300-400 tis. na to, aby som sa o to vedel starať. 
Takže to by ma zaujímalo, ale možno na zastupiteľstve sa dozvieme. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Na zastupiteľstve bude aj pani riaditeľka, čiže tie otázky 

môžeme aj jej tlmočiť. Pán starosta Tomko sa hlási do rozpravy, nech sa páči.  
 
p. Tomko, starosta MČ Košice – Krásna: Kolegyne, kolegovia ja by som vás chcel poprosiť 

o podporu bodu č. 13. Jedná sa o pozemok v MČ Krásna, vedľa ktorého je postavený 
rodinný dom o roku 1973 a odvtedy to nebolo majetkovo vysporiadané. Ľudia, ktorí tam 
bývali už zomreli a dali časť svojho pozemku na cestu a odvtedy sa tento pozemok 
nevysporiadal. Cez tento pozemok prechádza vysoké napätie, čiže je tam ochranné pásmo 
a na nič iné sa nedá využiť a viac-menej títo ľudia cez tento pozemok majú prístup  
k rodinnému domu, garáži atď. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Nech sa páči, pani starostka Súkeníková.  
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Dobrý deň, ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by 

som sa rada vyjadrila, že v našej MČ zase sú problémy s kosbou, nie je pokosená tráva 
vo výške 1-1,5 m. Už 2 týždne nám SMsZ sľubuje, že začne s kosbou.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Ihnát s faktickou.   
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. 

Áno, môžem potvrdiť, že s kosbou sú problémy. Takéto problémy s kosbou neboli nikdy 
predtým, tá kvalita kosby nie je dobrá. Tam kde ja bývam je 0,5 m tráva a ľudia sa ma 
pýtajú. Komunikujeme aj so SMsZ, poslali mi včera email a povedal, že tiež nie sú 
spokojní a budú penalizovať tie firmy. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Situácia je taká, že pre mesto nechce nikto robiť. Čiže 

SMsZ nekosí vo svojej réžii, nemá ani toľko koscov. Čiže je to formou dodávateľskej 
firmy a kým to vysúťažia, nemôžu začať robiť skôr, kým nebudú mať podpísané zmluvy 
a čas beží. Nech sa páči, pán starosta Vrchota. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Zase som opätovne presvedčený o tom a ukazuje sa, 

že to tak je, že keby si to robili MČ samostatne, tak by sme si to omnoho lepšie dokázali 
urobiť. Takže toto sú presne tie nevýhody centralizácie a jednotného riadenia. Nevravím, 
že je to tak aj pri odborných činnostiach, výsadba kvetov, údržba a tie špecializované 
práce, ktoré SMsZ vykonáva, to áno, tie majú svoje opodstatnenia a zmysel, aby ďalej 
vykonávali, ale kosbu a základnú údržbu a čistotu by mali robiť MČ. Ďakujem pekne. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Vítam medzi nami pána primátora a slovo 

má pán starosta Krcho. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Tu si treba povedať jednu 

vec, ako kolega Vrchota rozprával. Začiatkom jarných mesiacov, tesne pred začiatkom 
kosby v meste Košice prišla SMsZ o 25 koscov z dôvodu, že tá spoločnosť, ktorá 
zamestnáva tých koscov, zomrel. Takže ja v tom vidím problém, že SMsZ prišla zo dňa 
na deň o 25 koscov a tých nevedela ani zamestnať, lebo SMsZ je povinná, aby prešli  
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cez zdravotné prehliadky a títo ľudia neprešli. Preto začali robiť nové verejné 
obstarávanie, aby zabezpečila nových koscov. Pokiaľ mám informácie, tak to verejné 
obstarávanie, resp. zháňanie nových koscov, beží.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia, kolegyne, sme pri majetkových veciach. 

Uzatváram rozpravu v týchto bodoch od č. 5 s vylúčením bodu č. 6 po bod č. 27. Dávam 
hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu 
materiály bod bodmi č. 5 až 27 s výlukou bodu č. 6 prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 6 -  za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

bodom č. 6: 
 
6.  Odňatie nehnuteľností pozemkov par. C KN č. 1624/4, 3721 a 3722, k. ú. Grunt zo správy 

MČ Košice – Sídlisko KVP 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči, pán 

zástupca MČ KVP Matoušek.  
 
p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Ďakujem veľmi pekne. Mám tu aj 

správu od pána Mergleského, ktorý zatiaľ všetko rieši u nás a chcem požiadať mesto 
Košice, že ak nejaké takéto odňatie chce urobiť, tak si myslím, že je vhodné, aby nás 
dopredu informovalo o takejto veci. Ja konštatujem, že k dnešnému dňu nás mesto 
nevyzvalo ani neinformovalo, že chce urobiť odňatie tohto pozemku. Jedná sa o Arénu 
Sršňov, kde u nás beží a boli vydané kladné stanoviská k tejto Aréne Sršňov, takže 
nevidím zatiaľ problém. Tým, že v tom 1. kole si pán Mergleský nesplnil svoje 
povinnosti, ktoré sa vyžadujú pri osobitnom zreteli, bol vyzvaný do 2. kola. Ja zatiaľ 
nevidím žiaden dôvod na odňatie, pokiaľ nie je známe o koľko m2, na aké obdobie 
a ďalšie veci sa jedná v tomto prípade. Ďakujem pekne. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán primátor, nech sa páči.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Skúsim vám to vysvetliť. Pán Mergleský na mesta Košice rieši  

tretí rok. Tri roky dával dokopy projekt, pretože ÚHA malo množstvo požiadaviek 
a podmienok, pretože sa tam jedná o eko-koridor, pretože tam ide veľká teplovodná 
prípojka, pretože sme chceli dopravnú štúdiu a vyrátanie dopravno-kapacitných 
záležitostí. Dva roky sa na týchto projektoch pracovalo, až mestu Košice dal pán 
Mergleský takú štúdiu, taký projekt, taký zámer, ktorý bol ÚHA akceptovaný. Následne 
sme vyzvali pána Mergleského, nakoľko tento pozemok je v správe MČ KVP, aby tento 
projekt vám predstavil a aby MČ KVP k nemu zaujala stanovisko. Čo sa aj stalo, pretože 
v dôvodovej správe je: MČ – Sídlisko KVP s investičným zámerom dostavby športového 
areálu súhlasí za podmienok, ktoré sú tam vymenované. Ak pán Mergleský chce tento 
projekt realizovať, potrebuje si byť istý a vedieť či môže na tomto majetku podnikať.  
To znamená, aby sme sa rozhodli či mu tento majetok do budúcne sme ochotní zveriť tak, 
ako to bol majetok, ktorý je zverený o niekoľko metrov vyššie, na ktorom mu už dnes 
jedna hala stojí, aby mohol v projekte pokračovať. Čiže legálne si s KVP dohodol 
pravidlá alebo vy ste povedali, aké máte podmienky a teraz ak chceme hovoriť o tom, aby 
mohol majetkovo-právne do tohto projektu vstúpiť a uznajte, že stavať halu na nájomnom 
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pozemku, ktorý budem menej ako 5 rokov, sa mu neoplatí. Ten prvý pozemok, na ktorom 
mu už hala stojí, mu bol zverený na 25 rokov. Tak teda prirodzene hľadáme, aby sme mu 
mohli dať takýto súhlas, ktorý mu ale nevie dať KVP, vie mu ho dať len mesto Košice, 
ale len vtedy, keď tento pozemok zoberieme MČ, keď pripravíme geodetický zámer na 
tejto parcele, aby sme mohli v čo najkratšom čase, ak bude záujem MZ, mu ho mohli 
zveriť. Ak dobre viem, má nejakú dotáciu od Slovenského zväzu ľadového hokeja a chce 
ju využiť. Zastupiteľstvá hlboko pred nami rozhodli, že pán Mergleský bude môcť pri ZŠ 
Drábova podnikať a dostal možnosť postaviť tam ten areál, ktorý tam teraz je.  
ZŠ Drábova pred 10-timi rokmi bola odsúdená na zatvorenie, pretože tam deti nechodili. 
Tým, že tento projekt vznikol, dokázal pán Mergleský tento priestor zhodnotiť tak, že 
dnes mnohé deti, ktoré chodia na Drábovu sú zároveň športovcami v jeho klube a škola, 
ktorá bola odsúdená na zavretie, majú teraz pretlak detí. Boli sme požiadaní aj pani 
riaditeľkou, aby súkromná škola, ktorá je na Drábovej, nie hokejová a nie naša, ale je tam 
ešte jazyková, aby sme ju presunuli na inú. Naším zámerom je, aby sme ju presunuli  
na Starozagorskú a uvoľnili im jednu chodbu, aby mohli ďalej fungovať. Pán Mergleský 
tvrdí, že on už našiel svoj strop a už nevie viac detí umiestniť v tejto hale. Tvrdí, že ak 
chce, aby mu deti neodchádzali do HC Košice a ak im chce ponúknuť vyššie ročníky 
hokeja, tak potrebuje, aby mali zázemie v škole a aby on mal pre nich ľad. Tento nový 
priestor ráta s obrovským množstvom parkovísk, má vlastné napojenie z cesty.  
Ak chceme tomuto projektu pomôcť, tak do toho projektu poďme. Takže na to, aby sme 
sa pohli, potrebujeme tento pozemok vziať zo správy, zamerať a rozdeliť pozemok, 
rozhodnúť o tom či dáme to pánovi Mergleskému a ten rozdiel vrátiť MČ do správy, lebo 
to, čo je na území KVP patrí do správy KVP. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže ďalšie kroky budú v rámci MZ, pretože tam sa bude 

rozhodovať o rozsahu atď. Nech sa páči, pán Matoušek faktická a potom pán Ihnát. 
 
p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Faktická poznámka. My sme vydali 

kladné stanovisko. Ja akurát napádam to, že s MČ nebolo rokovanie a máme tam konflikty 
na náš projekt na pozemku, ktorý nám chcete odňať. Proste mesto s nami vôbec 
nerokovalo, že či vôbec chceme ten pozemok dať a máme tam konflikt, na ktorý som 
upozorňoval aj na MR. 

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja sa 

prikláňam k tomu, čo pán primátor hovorí. Tá aréna funguje, ja som tam bol a videl som 
to. Dokonca pán Mergleský chce postaviť aj iné veci v iných MČ a chce investovať. Keď 
mesto chce niečo urobiť, musí vám ten pozemok najprv odňať, to úplne rozumiem. Ja to 
skôr vidím ako nejaký osobný spor medzi KVP a mestom. Skúste si spolu sadnúť a baviť 
sa o tom.  

 
p. Polaček, primátor mesta: A hlavne nehovorte nám, že niečo neviete. Veď s pánom 

Mergleským komunikujete, vymyslím si a možno sa mýlim, rok? Viac ako rok? Čo na 
tom projekte neviete? Máte všetky stanoviská mesta, všetky materiály od mesta, od neho. 
Prebehla nejaká komunikácia a nehovorte, že ste sa s mestom na túto tému nikdy 
nerozprávali.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Ihnát, nech sa páči. 
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p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Keby 
takých Mergleských bolo čo najviac v Košiciach. Málokedy sa nájde taký podnikateľ ako 
je on, že srdcom to robí. Mňa ale aj zaujíma, Roman aký zámer tam vy máte na KVP? 

 
p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: V spodnej časti už dlhodobo tam 

plánujeme vybudovanie zázemia pre náš sociálny podnik.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Veď vy veľmi dobre viete čo potrebujeme k tomuto projektu. 

Opakujem, odnímame, geodeticky zameriame podľa projektu, vyčlení sa to, čo patrí 
jednej strane a zvyšok vám vrátime a môžete tam postaviť aj diamantový zámok.  

 
p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: A teraz sa to dopredu nedá odmerať 

a odňať len tú časť pozemku, ktorý treba? Podľa mňa to je len opačný chod, prepáčte.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Hlási sa pani Súkeníková a pán Vrchota, nech sa páči. 
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: V mojej MČ keby prišiel taký investor, že chce 

postaviť infraštruktúru na nejakých pozemkoch by som s tým nemala problém a svoj 
zámer, ktorý som tam chcela vybudovať by som posunula o pár metrov ďalej alebo  
na inú lokalitu. Lebo ja si myslím, že každý investor, ktorý chce niečo urobiť pre našu 
mládež je v Košiciach dobrý.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ďakujem pekne. Bol som v predchádzajúcom 

volebnom období členom dozornej rady Steel Arény. Dlhodobo sme mali problém  
s financovaním tréningovej haly z dôvodov, že náklady na energie a spotreba energií bola 
príliš vysoká kvôli starým technológiám. Aktuálne je v pláne investovať niekoľko  
mil. EUR do obnovy technológií, čím sa stane aj prevádzka tréningovej haly omnoho 
lacnejšia a tým pádom, aspoň ja teda očakávam, že ten záujem detí - športovcov by bol 
omnoho väčší. Či to nie je v konflikte s tým, že my máme tréningovú plochu, ktorú aj 
finančne dotuje mesto, ktorú máme záujem prioritne obsadzovať. Či to nebude 
kontraproduktívne, lebo potom sa budeme baviť, že chýbajú nám niekde na prevádzku, 
napr. aj takejto športovej infraštruktúry finančné prostriedky a bude potrebné potom 
hľadať dodatočné zdroje.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Dnes výroba ľadu v Steel Aréne stojí ± okolo 420 EUR s DPH,  

čo je 2-násobok oproti iným ľadovým plochám takým veľkým. My dnes máme dostatok 
záujemcov na športovanie v Steel Aréne, aj sú ľady vyťažené, i tréningová. Len my  
od nich neberieme 450 EUR na hodinu. My potrebujeme vyťažiť, pretože ľad vyrábane 
nonstop kvôli HC Košice, čiže nám neplatia plnú sumu, lebo by ju nezaplatili. My sme 
vyťažení, s tým nie je problém. Problém je, že nám vzniká vždycky strata na každej 
hodine výroby ľadu. A toto ideme znížiť tým, že sa vymení osvetlenie za LED a zároveň 
nebudeme chladiť sekundárom, ale budeme chladiť priamo. Teda rovno zo strojovne 
chlad ide priamo bez výmenníku pod betónovú plochu. Dnes je ťažko povedať, či sa 
podarí znížiť ľad na polovicu, ale k tomu číslu by sme sa chceli dostať. A práve preto sme 
obstáli pri Fonde na podporu športu, lebo je to športovisko národného významu a práve 
tam bola výzva, ktorá sa týkala energetických riešení.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za odpoveď. Uzatváram rozpravu k tomuto 

bodu a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča a) mestskému 
zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu,  
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po b) žiada mesto Košice, aby po všetkých úkonoch nepotrebnú časť pozemkov, ktorá 
nebude súčasťou projektu areálu Arény sršňov, vrátilo do správy MČ Košice – Sídlisko 
KVP. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 7 -  za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

najdôležitejším bodom:  
 
28.  Návrh Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2024-2026 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V stručnosti poprosím pána primátora, aby k tomu niečo 

povedal. Tento materiál už bol prerokovaný aj predtým, čiže čo sa zásadné zmenilo  
od posledného MZ, čo bolo dopracované, čo nebolo dopracované a prečo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Skúsim povedať tie rozdiely, ktoré sú oproti 

pôvodnému rozpočtu a tomu, ktorý máte dnes. Prvou – najväčšou zmenou je, že mesto, 
aby vyrovnalo rozpočet, aby sme vyriešili problémy, ktoré zo dňa na deň vznikajú 
a o ktorých sme netušili ešte v novembri/decembri, keď sme rozpočet pripravovali je, že 
sme sa rozhodli, že zoberieme 1 mil. EUR na kapitálové výdavky. Tento úver sa týka 
vyriešenia najmä 2 problémov. Prvým problémom je investičný zámer Volvo, kde sme 
vyhodnotili, že potrebujeme súrne 600 tis. EUR. Týka sa to výkupov pozemkov, prípravy 
projektovej dokumentácie pre cyklochodníky, nejaké veci, ktoré súvisia s Volvom  
pre školy a úprava križovatiek. Druhých 600 tis. neplánovane potrebujeme vyriešiť cestu 
Bankov a žiaľ nemôžeme túto cestu riešiť cez civilnú ochranu ani ako mimoriadnu 
situáciu. Prišiel nám dokument z ministerstva, tzn. musíme si tú cestu opraviť sami. 
Neuznali nám dôvody, ktoré hovoria o tom, že je to mimoriadna situácia. V tejto chvíli 
sa ešte robia prípravné a pred-projektové práce, ale nemôžeme si dovoliť ju neurobiť. 
Ďalšou vecou, ktorá je oproti minulému rozpočtu zmenená je odpadová politika, kde sme 
pridali 500 tis. EUR. Jednoducho nám to nevychádza za sumu, ktorú sme nastavili  
i napriek tomu, že viem, že bola požiadavka/debata aby sa príjmy na strane odpadov sa 
rovnali výdavkov na strane odpadov. Nie sme schopní i napriek tomu, že sme zastavili 
vývoz v záhradkárskych oblastiach, že sme urobili mnoho opatrení. Jednoducho do tej 
sumy nevieme vojsť. Naším zámerom bolo utlmiť aj zberné dvory, ktoré nás ročne stoja 
1,2 mil. EUR. Čiže tým, že sme sa rozhodli, že ich neutlmíme a to je spôsobené tým, že 
vidíme, že tí ľudia v záhradkárskej oblasti akceptujú to, že si ten odpad donesú  
do zberného dvora, tak máme v tých zberných dvoroch pretlak, sú naozaj dostatočne 
vyťažené, okrem Šace. Štvrtou zmenou je, že sme dofinancovali seniorov, teda tie  
2 EUR-á, ktoré majú na obed, sumou 135 tis. EUR. Zároveň v rozpočte nie je vyriešenie 
športu a kultúry. My si myslíme, že je tu uznesenie vlády, ktoré hovorí, že nejaké finančné 
prostriedky pošlú samosprávam, ale nepoznáme ani čas, ani množstvo peňazí. Čiže 
počkajme, ako toto uznesenie vlády dopadne, akonáhle budú jasné navrhujem v priebehu 
leta dofinancovať tieto položky. V rozpočte nie je vyriešené vstupné ZOO, nakoľko bola 
požiadavky, aby sme zvýšili vstupné. My sme vstupné v ZOO zvyšovali v januári. Je to 
nemysliteľné z pohľadu pána riaditeľa, ktorý tvrdí, že cena by bola už tak neatraktívna 
a hlavne s okolitými krajinami so zoologickými záhradami, že by to nedávalo zmysel. 
Tak isto tu bola požiadavky, aby sme znížili objem peňazí pre K-13 o 200 tis. EUR. 
V textovej časti je to vysvetlené, že tým, že majú obrovský nárast na energie a dostali 
nové budovy do správy, jednoducho nedokážu ich odfinancovať. Potom tu bola 
požiadavka, aby sme vyriešili tú sumu 1,4 mil. EUR pre MČ. To v rozpočte nie je, 
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nedokážeme ju vyskladať a aj na základe stanoviska prokuratúry, my vnímame, že toto 
uznesenie i napriek tomu, že je schválené i napriek tomu, že je prelomené, je 
nevykonateľné. Jednoducho si neviem predstaviť, kde ešte 1,4 mil. zobrať a zároveň sú 
tam ešte 3 dotácie, 3-krát po 8 tis. EUR pre Radu seniorov, Ekumenu a Národnostné 
menšiny. Rozpočet je vyrovnaný, ale pozor varujem, mesto ráta, že príjem z podielových 
daní bude na úrovni 129 mil., z ktorých sa MČ posiela to, na čom sme sa dohodli. 
Ministerstvo financií avizuje pre mesto Košice nie 129 mil., ale 128,3 mil. a Rada  
pre rozpočtovú zodpovednosť hlási 126,6 mil. To znamená, nás na konci dňa čaká 
problém. Rozpočet je nastavený tak, že január sme sa pokúsili vyplatiť v decembri 
a december budeme platiť v januári 2025. Čiže rozpočet je nastavený na 10 mesiacov.  
To je asi všetko. Ak sú nejaké otázky, nech sa páči, 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán primátor. Pán starosta Ihnát, nech  

sa páči s faktickou na pána primátora.  
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Čo 

sa týka zimnej údržby za tento rok. Chcem vedieť pán primátor, či už je výsledok zimnej 
údržby, lebo tá zima nebola taká silná a tie z toho by sa mali nejaké peniažky ušetriť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, to je ďalšia zmena. Zo zimnej údržby sme zobrali asi  

300 tis. EUR. Čiže nejaké vyúčtovanie máme za minulý rok, ale zimná údržba sa robiť 
v medzi rokoch. V tomto prípade je to rok 2023 a 2024, čiže to čo bolo v decembri, nás 
môže prekvapiť. Ale z položky, ktorá tam bola ešte pred mesiacom, sme ubrali sumu, 
teraz si nie som istý či to je 250 alebo 300 tis. EUR. Tam nám vznikla pomyselná rezerva.  

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Mňa čo najviac 

rozrušuje v tomto rozpočte je, že na chodníky a ich opravy je 0 EUR. Jednoducho s tým 
musíme niečo spraviť, aspoň etapovite robme tie veci. Minule sme sa bavili, že na opravu 
Jahodnej má ísť nejakých 10 mil. Tak robme to po etapách a zoberme nejaké peniaze aj 
na chodníky v MČ. Ja som prešiel teraz Jahodnú a nie je v katastrofálnom, dezolátnom 
stave. Je polepená, ale v horšom stave je Bankov, to je tam prepadnuté cele, to súhlasím, 
ale Jahodná nie je v katastrofálnom stave. Preto ja by som navrhoval zobrať nejaké 
peniaze aj na tie chodníky. Veď nemôžeme ísť s nulou na chodníky.  

 
p. Polaček, primátor mesta: My sme Jahodnú len opravili, čiže sme všetky výtlky špeciálnou 

hmotou vytmelili. Problém Jahodnej nie je asfalt, ale to, že sa nám celá prepadáva a máme 
tam zosuvy pôdy. To znamená, že je riziko, že v priebehu nejakého obdobia, možno 
polroka, možno 5 rokov, netuším, nám Jahodná môže spadnúť. Čiže my sa musíme 
rozprávať o tom, že začneme robiť projektové dokumentácie. Či to bude na etapy 
v budúcnosti, to je sekundárne, ale my nemáme ani projektovú dokumentáciu k tomu. 
Čiže my v tomto rozpočte Jahodnú neriešime vôbec. Čo sa týka chodníkov a ciest, ja som 
v októbri/novembri nastavil rozpočet tak, aby sme do ciest a chodníkov dali 12 mil. EUR. 
Žiaľ, požiadavkami, zmenami sme o tie peniaze prišli a sú v iných kapitolách. Ja som 
varoval, keď sme sa bavili o štatúte, že keď zoberiete 3,5 mil. EUR, tak nám to bude 
chýbať. Ten problém tu je a ja súhlasím s vami pán starosta, že je to problém. Košice 
potrebujú na opravu ciest a chodníkov, ktoré sú v havarijnom stave, viac ako 100 mil. 
EUR. To, čo sa urobí v tomto roku je Jantárová, Južná trieda, Mliečna, Watsonova, ale 
iba jedna malá časť a tým budeme končiť. A samozrejme opravy a výspravky kvôli 
bezpečnosti.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pán starosta Vrchota, nech sa páči.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ďakujem pekne. Aktuálne máme v sociálnych 

službách 1,15 mil., potrebovali by sme 1,515 mil. Čiže navýšiť o 500 tis., ale to je suma, 
ktorá s najväčšou pravdepodobnosťou nebude čerpaná. To znamená, ja by som to 
navrhoval z rezervného fondu alebo nájsť niekde inde iný zdroj na krytie. Je to len 
poistka, ale túto poistku potrebujeme. Ak toto teraz neschválime, v septembri budeme 
potrebovať zvolať mimoriadne MZ a ak ÚPSVaR nevyhlási novú výzvu. My sme sa  
do tej predchádzajúcej výzvy, kde peniaze sme mali získať, zapojili. Avšak tá alokácia, 
ktorá bola vyčlenená na sociálne služby, vyčerpaná skôr.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Hlási sa pán starosta Krcho.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Čo mňa trošku trápi, ale 

to je skôr problém malých MČ, sú záhradkárske oblasti. Pretože tým, že nie sú tie 
kontajnery, tak u nás vzniká obrovský problém čiernych skládok, ktoré sa nachádzajú 
v lesoch. Ja by som tam hľadal nejaké rezervy. Keď máme zberné dvory 1,2 mil.  
na všetkých 5 zberných dvorov. Keby sa 1 zrušil, to je nejakých 300-400 tis., ale nejakým 
spôsobom zachovať kontajnery tak, ako sme znížili VKK na 2-krát do roka, tak možno aj 
záhradkárske lokality by sme prešli aspoň na 3 mesiace v roku. Čiže tu by som hľadal 
rezervy a nájsť finančné prostriedky alebo systémové riešenie tak, ako sa to robí 
v okolitých častiach Východného Slovenska. Prijať VZN a záhradkárske lokality budú 
mať poplatok za odpad a tým si oni zaplatia tie kontajnery. Lebo tento stav je neúnosný 
a u nás sa to hromadí a myslím si, že aj inde. Toľko z môjho pohľadu. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Má ešte niekto nejaké otázky, dotazy 

k rozpočtu? Zajtra bude zastupiteľstvo, určite viacerí tam budú vystupovať, možno budú 
mať pozmeňováky, takže ešte tam bude priestor na niečo. Takže uzatváram rozpravu 
a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému 
zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 
Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 8 -  za: 13, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

posledným bodom, ktorý je súčasťou nášho 1. bodu v programe a tým je:  
 
29. Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v oblasti správy pozemných komunikácií 

a poskytovania príspevku na stravovanie dôchodcov 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otváram k tomuto bodu rozpravu. Je to pozmenený 

materiál oproti tomu, ktorý bol predtým predložený. Základným účelom navrhovanej 
čiastkovej novelizácie Štatútu mesta Košice je sprecizovanie kompetencií na úseku 
správy a údržby miestnych ciest a verejných účelových ciest, berúc na zreteľ záujem 
veľkých MČ vykonávať údržbu týchto ciest. Zároveň sa explicitne zakotvuje možnosť 
MČ poskytovať príspevok na stravovanie dôchodcov ako nenárokovateľná sociálna 
služba. Z tohto materiálu vypadol odsek, že sa ruší poskytovanie služby, lebo tam boli 
navýšené finančné prostriedky zo strany mesta. Nech sa páči, pán starosta Ihnát. 
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p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem. O parkovaní 
sme sa bavili už na komisiách, aj na iných sedeniach. Čo sa týka chodníkov, tak dielčie 
opravy robíme už dnes. Súvislé opravy zásadne musí robiť mesto, to sú peniaze, ktoré 
musí ako správca komunikácie investovať mesto.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán kontrolór.  
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Chcem upriamiť ešte vašu pozornosť na to, čo všetci asi veľmi 

dobre viete. 1. septembra minulého roku sa udiala novela zákona o meste Košice. Táto 
novela znamenala jednu zásadnú zmenu oproti minulosti - postavenie obce v zmysle tohto 
zákona má len mesto Košice. MČ sa stali právnickými osobami, ktoré majú postavenie 
obce iba v tom prípade, keď je to určené zákonom a vyslovene tento zákon o Košiciach 
hovorí o tom, že jedine v rozsahu určenom zákonmi resp. štatútom mesta majú 
kompetencie obce. To znamená, chcem apelovať na vás, je najvyšší čas jednotne upraviť 
štatút mesta, aby boli jednoznačne definované samosprávne pôsobnosti medzi mestom 
a MČ. Inak budú na to MČ len a len doplácať vo všetkom. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takto to vnímame aj my, preto je ďalší bod ten štatút. Pán 

zástupca, nech sa páči.  
 
p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Ďakujem veľmi pekne. Ja si osobne 

myslím, že prijatím tohto štatútu ako je predložený vytvoríme mačko-pes a nikto už 
nebude vedieť, čo má robiť. Ja som skôr osobne za to, aby sa jasne zadefinovali a doplnili 
do štatútu MČ, ktoré budú vykonávať a na základe toho by sa navýšilo aj % tak, ako je to 
určené aj pri týchto finančných čiastkach. Tento daný materiál spôsobí len to, že si 
zoberiete kompetenciu bez peňazí. To je môj osobný názor na to.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Ihnát a pani starostka 

Súkeníková. 
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem. Tentokrát 

musím súhlasiť s Romanom, že by sme prevzali tie kompetencie ale s peniazmi alebo 
nech to mesto robí.  

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Ja tak isto ten návrh nepodporím, lebo si 

neprevezmem kompetencie bez peňazí. Aj čo sa týka príspevku pre seniorov na obedy  
za rok 2023 príspevok mesta bol 140 tis. Ja si neviem predstaviť, keby som to ja mala 
financovať zo svojho malého rozpočtu pri všetkých kompetenciách, ktoré momentálne 
mám, že by som na to vyčlenila 140 tis. a gro obyvateľov čo mám, sú práve seniori, ktorí 
sú z celého mesta a tým treba pomôcť. Takže nesúhlasím s tým. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ale ten materiál je pozmenený v tom, že mesto 

pokračuje v stravovaní. Len sa vymedzuje, vyprecizovalo sa, že môžu poskytovať aj MČ, 
len sa to dalo do štatútu. Nech sa páči, pán starosta Krcho.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Tento štatút vám 

nepriznáva kompetencie, k ničomu vás nezaväzuje. Len hovorí, že môžete, keď chcete. 
Nie je to povinnosť, čiže len môžete. Je to len jeden zo spôsobov, ako starosta MČ si to 
môže vyskúšať, že s povolením mesta, so súhlasom a pôjde do toho a možno ukáže 
mestu, že to MČ vie urobiť lepšie. Ale to nie je žiadna povinnosť. Tak isto aj pri tom 
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stravovaní, môžete, ale nemusíte. Takže tam sa nie je čoho sa báť. Je to len možnosť  
pre MČ.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: MČ, ktoré sú tam uvedené a nesúhlasia s tým, vyškrtnú sa. 

Vymažú sa odtiaľ do času, kým nie je komplexný návrh, ktorý má ísť ako jeden ucelený 
celok, ako povedal pán kontrolór. Pretože áno, potrebujeme ucelený celok, ale pre mňa 
je aj polroka obrovská strata času. Mne, môj kontrolór pokiaľ to nevyplýva zo štatútu, 
ako jediná možnosť, nepodpíše ani jednu opravu alebo údržbu chodníkov. My to 
neupravujeme v MČ takýmto spôsobom. Pán Ihnát, pani Súkeníková a pán Babušík. 

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Keď chcem niečo robiť 

pre tých občanov, tak musím vyskúšať a ísť zákonným a legislatívnym spôsobom 
samozrejme všetkými možnými krokmi, to je aj ten akceptačný list, napríklad.  

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Faktická poznámka. Nám už teraz chodia listy  

od mesta, že mesto nemá financie na opravu výtlkov, ale že pokiaľ my máme záujem, 
môžeme si to opraviť vo vlastnej réžii na základe navýšenia podielových daní. Tak 
neviem, podielové dane boli navýšené, ale dotácie nám boli zobraté.  

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Faktickou na pán 

starostu Krcha. Mišo, načo nám je to potom do štatútu mesta, keď teraz nám pán starosta 
Ihnát povedal ako sa to dá spraviť a nepotrebujeme to mať v štatúte, keď nám mesto vie 
vydať akceptačný list?  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Mne kontrolór nepodpíše, že chcem dať 100-200 tis.  

na opravu cesty. Na základe čoho? Ja musím dať a uviesť, že na základe štatútu, § atď. 
Musí to byť s niečom v súlade. 

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Všetko chápem, 

len jedinú výhradu mám tú, že je to nedokončená robota ten štatút. Poďme to spraviť celé.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďme to zlegalizovať. Ale nič to na veci nemení, že 

nepredložíme ucelený návrh, ktorý bude.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Plne súhlasím Dominik. Buď ideme zobrať 

100 % alebo neberme nič. Neviem ako sa k tomu postavia kontrolóri, či je to zákonné  
cez akceptačný list, aby to niekto nenapadol, že na základe čoho to urobil. Či akceptačný 
list je dostatočne právne záväzný, že si mohol investovať do niečoho, čo nie je. Pokiaľ 
tento štatút a táto možnosť bude ukotvená a dá vám tu možnosť, to je niečo iné.  
Keď chcete tie kompetencie spolu s financiami, tak v tom štatúte chýba to financovanie. 
Takže podľa mňa asi treba celý bod stiahnuť.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán Matoušek, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Musíme si uvedomiť, že to sú  

2 zákony, ktoré tu vstupujú - zákon o majetku obcí a štatút mesta. Štatút mesta vám 
nevyrieši to, čo idete vyriešiť. V prvom rade potrebujete prevziať aj ten pozemok  
do správy, až potom môžete na ňom niečo vykonávať. Lebo na základe čoho budete robiť 
tú opravu ciest, ak toto prijmete? Je to investícia do cudzieho majetku. Ak, tak nech sa to 
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prichystá komplexne, vrátane rozdelenia finančných prostriedkov aj pre malé MČ, lebo 
vieme, že tam dochádza k zníženému podielu daní. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: My aj keby sme chceli robiť nejaké malé opravy 30-50 tis., 

tak nemám na to ten mandát. Nie je to ani v zmysle štatútu. Pán starosta Petrík, nech sa 
páči.  

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Je tu 22 MČ, sa dohodnime všetci ohľadom vykonávania 
kompetencií v rámci všetkých MČ. Už dávno, pred rokmi som to hovoril. Ošetrime si to 
tak, že každá MČ, lebo to je kameň úrazu v každej malej MČ, že vykonávame 
kompetencie, ktoré nedokážeme pokryť z vlastných zdrojov. Toto isté bude čakať  
vás a vy, tým že ste vo väčšine v MZ oproti nám, malým MČ, si presadíte, že chcete viac 
peňazí. Tak jednajme racionálne, rozumne, dohodnime sa a ja si myslím, že keď  
sa dohodne tu 22 starostov, že každá jedna MČ spracuje čo spravuje a toto celé potom 
dáme do štatútu, že to chceme vykonávať a za rovnaké jednotkové ceny. To znamená, že 
ja keď máme v správe 50 km miestnych komunikácii na 1 m komunikácie vychádza toľko 
peňazí, taký peniaz dostane každá MČ. Treba to urobiť podľa kľúča, lebo keď to tak 
nebude, tak sa nikam nedopracujeme. Tak si to dajme na stôl a počítajme spoločne. 
Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán starosta za príspevok. Dobre tak 

myslím si, že treba sa spojiť a začať na tom pracovať. Uzatváram rozpravu a dávam 
hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu 
predložený materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. Nech sa páči, 
hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 9 -  za: 6, proti: 0, zdržali sa: 6 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže ako nám to vychádza? Dajme ešte raz hlasovať, lebo 

viacerí ste nezachytili.  
 
Hlasovanie č. 10 -  za: 5, proti: 0, zdržali sa: 10 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené.  

- - - 
 
Bod č. 2 
Štatút mesta Košice – diskusia k navrhovaným úpravám, zmenám a doplnkom 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Máme tu bod č. 2 Štatút, o ktorom neustále komunikujeme. 

Otváram diskusiu. Čiže ste za to, aby sa pripravil materiál, ktorý bude znamenať prebratie 
všetkých kompetencií pre MČ po vzore KVP? Ja by som mala záujem aj o verejné 
osvetlenie, čiže po vzore malých MČ. Máme na stole aj zlučovanie MČ, kompetencie, 
samosprávne pôsobností. Jazero je ochotné ísť do kompetencií po vzore MČ a môžu sa 
pridávať postupne ďalší. Dobre kolegovia, nikto sa nehlási tak uzatváram diskusiu 
a budeme pokračovať na ďalších rokovaniach.  

- - - 
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Bod č. 3 
Rôzne 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Sme v bode rôzne, ak niekto niečo ešte má, tak tu je 

priestor. Pán starosta Nigut, nech sa páči. 
 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Kolegyne, kolegovia, chcem sa opýtať ako a či 

budeme reagovať Štatistickému úradu vo veci akceptácie sčítavania bytov, domov. Či to 
budeme robiť koordinovane, spoločne alebo každý ako uzná za vhodné.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pani Súkeníková. 
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Čo sa týka toho Štatistického úradu, my sme 

odpovedali, že nedisponujeme danými údajmi a odporúčame ich na stavebný úrad, ktorý 
by mal mať túto databázu.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán Babušík. 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Mal som možnosť rozprávať  

sa s pánom Ferjenčíkom, tak predpokladám, že sa to stalo v každej MČ v súvislosti 
bombovými ohláškami na školách. Tým, že školy sú pre nás miesto na evakuáciu 
v prípade sídliska, tak nastala situácia, že tie školy boli evakuované a nebolo kde žiakov 
umiestniť a nebol nastavený jednotný postup. Riaditelia postupovali rôzne, jedni robili 
tak, že nechali deti obliecť, čakali a vyšli von, iní zase nenechali deti obliecť, utekali 
vonku a telefonovali k nám na MČ, že či ich nevieme umiestniť. Niektorí volali priamo 
na mesto, niektorí na školstvo čiže možno by bolo dobré aby v rámci civilnej ochrany 
bolo zaujaté aj stanovisko s jednotným postupom ako postupovať pri nahlasovaní 
takýchto výziev.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Dobre kolegovia ďakujem pekne za účasť, 

vidíme sa zajtra na zastupiteľstve. 
- - - 
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Záver rokovania 
 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 
21. rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa: 03.06.2024 
Zapisovateľka: Mgr. Nastasia Andrejkovičová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
 
 
PhDr. Dominik Babušík.....................................................................podpísal dňa: 13.06.2024 
 
 
Ing. Anna Súkeníková.........................................................................podpísala dňa: 11.06.2024 
 
 
 



19 
 

Obsah: 
 
1  Úvod rokovania, Overovatelia zápisnice, K programu rokovania 
1 Materiály prerokované na Mestskej rade v Košiciach dňa 09.05.2024, zaradené  

na najbližšie zasadnutie MZ  
16 Štatút mesta Košice – diskusia k navrhovaným úpravám, zmenám a doplnkom 
17 Rôzne 
18 Záver rokovania 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 


